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Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes házszabályi  rendelkezésekről szóló 10/2014. (II.  24.)  OGY határozat 2.  melléklet  45.
pontjában  foglaltak  megvalósulása  érdekében  mellékelten  megküldöm  Szabó  Sándor (MSZP)
országgyűlési  képviselő  „Mi  a  kormány  terve  az  önkormányzatok  helyi  iparűzési  adó
bevételével?” című, K/9189. számú írásbeli választ igénylő kérdésére adott válaszomat.

 

Budapest, 2024. szeptember 27.
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Tisztelt Képviselő Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. §-ában foglaltak szerint Dr. Navracsics
Tibor  miniszter  úrhoz  benyújtott  „Mi a kormány terve  az  önkormányzatok  helyi  iparűzési  adó
bevételével?” című,  K/9189.  számú írásbeli  kérdésére  –  a  miniszter  megbízásából  –  az  alábbi
választ adom.

Mindenki által ismert, hogy a Fidesz-KDNP pártszövetség 2010-ben egy katasztrofális helyzetben
lévő önkormányzati rendszert örökölt meg a baloldali kormánytól.

Nyilvánvaló  volt,  hogy  az  addigi  önkormányzati  feladat-  és  finanszírozási  rendszer  számos
nehézséggel küzd: nagy kockázattal fenyegetett a deviza adósságállomány kiugró mértéke, illetve a
hosszú türelmi idők. A problémák kezelésébe azonnal belekezdve négy ütemben, összességében
2078  önkormányzatot  érintően  került  sor  a  pénzintézeti  adósságok  konszolidálására,  amelynek
értéke megközelítette az 1387 milliárd forintot.

Az akut problémaelhárítást követően az új feladatrendszerhez új típusú finanszírozási rendszert is
társítottunk.

Az iparűzési adó hasznosulásával kapcsolatosan időről-időre új igények és elképzelések születnek.
Tekintettel arra, hogy az iparűzési adó átalakítását érintő egyértelmű elképzelés és ennek mentén új
kormányzati  döntés  nincs,  a  politikai  haszonszerzés  által  motivált  hangulatkeltés  mellőzését
javaslom Képviselő Úr számára.
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